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REFERAT AF KREDSBESTYRELSESMØDE 
28.11.2023 

                                                       

Venlig hilsen 
Lisbeth Schou 

 
                                 

 

 

 
Dagsorden   Beslutninger 

Deltagere: Morten, Klaus, Diana, 

Matilde, Hanne, Jørgen, Maria Boline, 

Lars, Lone, Lisbeth og Tina 

 

 
 

 
 

Afbud: Maria Burmeister 

 

 

 

Ref.: Tina 

 

 
1. 

Bemærkninger til referat og 

beslutninger fra sidst 

 

Ingen bemærkninger 

2. Beslutningspunkter  

 

2.a. Valg af HB-suppleanter 

 

 

 

2.b. Godkendelse af retningslinjer 

 

 

 

Maria Boline blev valgt som 1. suppleant 

og Lars blev valgt som 2. suppleant. 

 

 

Retningslinjer for ansvarsområder og 

kredsbestyrelsens deltagelse i interne og 

Socialpædagogernes 

Landsforbund 

 

Kæpgårdsvej 2 A 

4840 Nr. Alslev 

 

Telefon 7248 6500 

Fax 7248 6510 

 

 

 

 

 

Ref.   

J.nr.   
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2.c. Godkendelse af mødeplan for 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2.d Drøftelse af HB-materiale 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

eksterne udvalg rettes til. I den sidste 

ændres overskriften til kredsens 

deltagelse i interne og eksterne udvalg. 

Tina giver SLC besked om, at Jørgen 

overtager Matildes plads i udvalg for 

uddannelse og socialpædagogik. 

Det blev endvidere besluttet, at der på 

næste KB dagsordensættes punkt om 

dispensationspolitik. 

I retningslinjen om kørsel tilføjes en linje 

om at tillidsrepræsentanter på private 

arbejdspladser, som er medlem af Dansk 

Erhverv, kan søge refusion i Fond hos 

Dansk Erhverv. 

Vedrørende jubilæum præciseres det, at 

det er arbejdspladsjubilæum og ikke 

medlemskab af SL. 

Lisbeth sender Hvidbog til TR på PFF-

området. 

 

TR-intro rykkes til den 17. januar 2024.  

Der bliver muligvis et delegationsmøde i 

foråret, det afhænger af, hvad der ellers 

planlægges centralt fra i forhold til 

langtidsholdbare budgetter / materiale til 

kongres. Dagen for det eventuelle møde 

ændres fra 2. april 2024 til 9. april 2024. 

Lisbeth og Jørgen giver besked så snart 

de ved, om det vil være relevant. 

 

Langtidsholdbare budgetter: 

Fra Storstrøm er der et ønske om at 

imødekomme de medlemmer, som gerne 

vil have mulighed for at kunne stemme 

elektronisk til generalforsamling. Vi vil 

helst, at der er personligt fremmøde, men 

tænker vi skal følge med tiden. Det kan 

ligeledes være en udfordring med den 

store geografi, vi har i kredsen / 

kredsene. 

Måske der kunne være en kombination af 

fysisk fremmøde og mulighed for at 

stemme elektronisk / brevstemme. 

Der er bekymring for, om det er muligt at 

bevare nærheden til vores medlemmer 

ved en sammenlægning. 

Nærhed kan være mange ting; 

tilgængelighed, når medlemmerne har 

brug for hjælp + synlighed ude på 

arbejdspladserne. Det betyder ikke 

nødvendigvis så meget, hvor 

kredskontoret ligger. Det er ikke her, der 

kommer så mange menige medlemmer. 

Det er vigtigt at kommunikere ud, at det 

ikke kun er kredsene, der skal spare, det 

bliver der også i SL Centralt. 

Faglige selskaber: Bekymring for, om der 

vil blive mindre inddragelse af 
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2.e. Økonomi 

 

 

 

fagpersoner fra praksis samt den større 

deltagerbetaling. 

Kongresperiode: Fordele og ulemper blev 

drøftet. Kredsbestyrelsen er delt, men en 

overvejende del ønsker at fastholde den 

2-årige periode. Andre ser det ok med 4- 

årig med mulighed for at mødes til en 

enkelt dag halvvejs. 

OK24: Bekymring for, hvad det kan 

betyde, at der på samme arbejdsplads 

kan være forskellige 

konfliktunderstøttelser, afhængig af om 

man er medlem hos SL eller BUPL. 

 

På årsplanen fra seniorerne skal tilføjes, 

at det kun er bestyrelsen, som får dækket 

deltagelse i seniortræf. Turen til Sprogø 

var aflyst. 

Regnskab for 3. kvartal og medlemstal 

blev drøftet kort. 

Kassererhonorar på 22.000 årligt blev 

godkendt til Tina for kassererhonorar, da 

hun ikke skal frikøbes til KB og FU møder 

samt der vil være diverse andre 

aflastningsopgaver undervejs. Også med 

henblik på, at vi står i en særlig situation 

på vej ind i en ny struktur. 

Det er ikke kun kredsene, som står for at 

skulle spare. SL Centralt skal også. I 

budget for 2024 har de fundet 

besparelser for godt 10 millioner. 

3. 

Lukket punkt  

 

Klage behandlet. Kredsbestyrelsen fandt 

ikke, at der var noget at klage over i 

forhold til sagsbehandlingen vedrørende 

afsked. Formanden skriver et svar til 

medlemmet. 

4. 

Orientering fra: 

 

4 a.  

Kredsbestyrelsesmedlemmer  

 

Lone: Lone er blevet valgt ind i Faglige 

Seniorer syd. I Faglige Seniorer er vi 

meget forskellige og har meget forskellige 

vilkår. De vil forsøge at oprette nogle 

kommunegrupper, som skulle gøre det 

muligt at søge penge til at understøtte 

aktiviteter. 

Der var ikke mange, som deltog i årets 

juletræsfest. Det har der ikke været siden 

Corona. Vi hører, hvad de gør anderledes 

i Midtsjælland, de havde pænt fremmøde. 

De vil fortsat gerne deltage i 

efterlønsmøderne for at fortælle lidt om 

deres eksistens. Det er en udfordring for 

dem, at de ikke selv kan sende mails ud 

p. gr.af GDPR. Lone laver et skriv, som 

kontoret sender ud, hvor de, som er 

interesseret i at modtage mails fra 
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seniorsektionen kan skrive tilbage at det 

er OK. Så kan deres tilsagn blive gemt. 

Jørgen: Der er kommet en 

evalueringsrapport fra studerende på 

velfærdsområderne. I kan læse mere i 

rapporten under arbejdspladsudvalget. 

Der bliver arbejdet på at lave en ny 

model for TR - basisuddannelsen, hvor 

der også er indtænkt online undervisning. 

Matilde: Udvalg for uddannelse og 

Socialpædagogik: UCC’erne har en 

presset økonomi. Der mangler fortsat at 

komme evaluering for 

pædagoguddannelsen. Der har i en 

længere periode være udfordringer i PLS 

med heraf lavere organisering på 

studiestederne. Derfor er der større 

opmærksomhed omkring dem, som er 

ved at være færdige med deres 

uddannelse. På nogle fagområder er der 

ønske om at kunne være mere anonym 

som medarbejder. Særligt de steder, hvor 

der er risiko for trusler og at blive opsøgt 

på sin bopæl. 

Klaus: Fagligt selskab for udsatte børn og 

unge: Er i gang med næste års 

konference. Fortsætter med temaet 

sårbarhed. Etisk udvalg: Haft besøg af 

Jakob Birker, chef for landsdækkende 

etisk råd. Han gav flere nye spændende 

vinkler på etik. 

4 b. 

Kredskontoret 

 

Udover de poster, som stod i 

dagsordenen, indtræder Jørgen også i 

udvalg for uddannelse og 

socialpædagogik. 

Fremadrettet kommer fremtidigt arbejde 

på dagsordenen på vores KB møder. 

På grund af de forestående ændringer i 

strukturen, indkaldes kontaktpersonerne 

til de faglige selskaber først efter HB 

mødet i februar. 

5. Nyhedsbrev Datoerne for indlæg til nyhedsbrevene i 

2024 bliver: 25 februar – 25. maj – 25. 

august – 25. november. 

6. Næste kredsbestyrelsesmøde 13. marts 2024 

7. Evt. Glædelig jul og godt nytår til alle. 

 

 

 

 

 

 


